
Nieuwjaarstoespraak, 2 januari 2020 

  

Amstelveners, collega’s van buurgemeenten, dames en heren,  

 

Wat fijn dat u hier vanavond met zo velen bent gekomen!  

And good to see so many representatives from the international society in 

Amstelveen. I would like to address a special word to Your Excellency Mr. 

Rajamony, ambassador of India. I will proceed this speech in Dutch, 

however I appreciate your presence very much.  

  

Ruim 7 maanden geleden, op 28 mei, werd ik geïnstalleerd als uw burge-

meester. In de profielschets zocht de gemeenteraad iemand in de herfst 

van zijn carrière. Inmiddels zit mijn eerste herfst erop. En ik moet u zeg-

gen, mijn eerste grijze haren zijn inmiddels verschenen. Ik ben er alleen 

nog niet achter of die van het burgemeesterschap komen…. 

  

De jaarwisseling in Amstelveen is relatief rustig verlopen. Zo’n 15 contai-

ner- en buitenbrandjes, meldingen van vuurwerkoverlast en vernielingen 

van publiek bezit, zoals afvalbakken. Onnodige schade voor wat een fees-

telijke avond zou moeten zijn. Toch wordt een jaarwisseling als deze, zon-

der ernstige incidenten en zonder agressie tegen hulpverleners, als ‘rela-

tief rustig’ beschouwd. Eigenlijk te bizar voor woorden.    

 

Mooi om te zien dat in veel buurten onze inwoners gezamenlijk het vuur-

werkafval opruimden. Graag spreek ik mijn dank uit richting de hulpdien-

sten en de gemeentelijke collega’s van handhaving en beheer. Samen zor-

gen jullie voor de veiligheid van onze inwoners en ondernemers.  

 

Als wij bij vrienden zijn, krijg ik steevast de vraag:  

hoe is het in Amstelveen? Hoe kijk je naar de gemeente en de bevolking? 

Dan noem ik de woorden: zelfbewust, daadkrachtig, levendig en humor. 

En er wordt veel genetwerkt. Het is me tijdens de vele kennismakingsbe-

zoeken opgevallen dat de mensen gastvrij zijn, met veel koffie en heel 

vaak met iets erbij…  

Ook onze kinderen beginnen zich steeds meer thuis te voelen, waarbij de 

verongelijktheid om te moeten verhuizen voor dat nieuwe baantje van 

papa op de achtergrond begint te raken. 

  

Wat ik verder vertel over Amstelveen hangt van het gezelschap af. Als ze 

jong zijn, vertel ik dat DJ Martin Garrix uit Amstelveen komt.  

Aan een iets ouder publiek, de ‘boomers’ zal ik maar zeggen, vertel ik 



over de diversiteit en dynamiek van deze stad. Het vele groen en het uit-

gebreide aanbod aan winkels en voorzieningen, maakt dat wonen in Am-

stelveen populair is. Dat is helaas ook aan de huizenprijzen te merken…..  

 

De komende jaren bepalen bouwuitritten en wegomleidingen mede het 

stadsbeeld vanwege de voorbereidingen voor de Amstelveenlijn en de ver-

breding van de A9. Dit is nodig om Amstelveen ook in de toekomst bereik-

baar en leefbaar te houden.   

  

Ik vertel ook dat het economisch goed gaat in Amstelveen, met mooie be-

drijven die voor veel banen zorgen. De Ondernemer van het Jaar verkie-

zing in november gaf een goed beeld van het veelzijdige Amstelveense 

bedrijfsleven, groot en klein, en van multinational tot familiebedrijf.  

Dit doen we niet alleen. We zijn onderdeel van de metropoolregio Amster-

dam en we leveren onze ‘fair share’ voor de verdere ontwikkeling van de 

metropool. In woord en in daad. Samen met onze buurman Aalsmeer en 

de andere gemeenten van Amstelland-Meerlanden.   

  

Wij zijn een stad in beweging. Met een flinke woningbouwopgave,  

zeker ook voor Amstelveense jongeren, starters en gezinnen. We blij-

ven investeren in het aanzien van onze stad. Denk aan fietspaden, meer 

groene verbindingen, de plannen voor het Oude Dorp en het Stads-

hart. We investeren in goede zorg, onderwijs en veiligheid. Wat dat laat-

ste betreft, de eerste resultaten van het gemeentelijke anti-inbrakenteam 

zijn positief. Ondersteund door camerabewaking en in samenwerking met 

de politie, zijn de inbraken in 2019 met maar liefst 35% gedaald.  

 

Wat zeker mijn aandacht heeft, burgemeester Halsema noemde het ook al 

in haar nieuwjaarstoespraak, is de krappe politiecapaciteit in onze ge-

meente en regio. En dat terwijl de bevolking fors is gegroeid en er meer 

taken bij de politie zijn belegd. Gelukkig bestaat de politie hier uit betrok-

ken en professionele medewerkers. Toch wringt het aan alle kanten, er 

blijven teveel zaken op de plank liggen. Aandacht hiervoor en voor vol-

doende wijkagenten met ogen en oren in onze samenleving, is hard nodig. 

Ik steun dan ook de oproep aan de minister voor structurele uitbreiding 

van politie, openbaar ministerie en de rechtspraak.  

 

Het gaat relatief goed met Amstelveen. Tegelijkertijd is de wereld om ons 

heen onstuimig. Denk aan de zorgen over het klimaat. Je hoeft geen kli-

maatdrammer te zijn (dat is een woord van 2019) om hier terecht aan-

dacht voor te vragen.   



Denk aan de politieke onrust. Wereldwijd gaan mensen de straat op. Ook 

in ons eigen land: boeren, bouwers en leraren. Mensen hebben zorgen en 

laten dat horen, maar in algemene zin is de stemming in Nederland niet 

negatiever geworden.  

  

Wat merken we hiervan in Amstelveen? Tot 2005 werkte ik als forens in 

Amstelveen. Bij mijn terugkomst vorig jaar was de stad gegroeid, met 

veel meer kwaliteit en een allure die mij destijds onbekend was. Een stad 

die zich heeft ontwikkeld en ook buiten de gemeentegrenzen zichtbaar en 

actief is. Een internationaal georiënteerde samenleving met alle uitdagin-

gen die daarbij horen om 140 nationaliteiten ‘samen’ te laten leven en te-

gelijk ook het ‘Amstelveense karakter’ te behouden. 

  

De gemeentepeiling geeft aan dat de meeste Amstelveners tevre-

den zijn over hun stad. Betekent dit dat iedereen zich gehoord voelt?  

En horen wij de mensen die zich niet laten horen? Het kan altijd beter.  

De stadsgesprekken die in Amstelveen worden gevoerd, dragen bij aan 

meer begrip en samenwerking tussen inwoners, gemeente en andere be-

trokkenen. En vergroten daarmee de kwaliteit van besluitvorming en het 

draagvlak hiervoor.     

  

In 2020 vieren wij 75 jaar bevrijding. Op 5 mei zal hier extra aandacht 

voor zijn. Dit voorjaar wordt een monument onthuld om de Joodse oor-

logsslachtoffers uit Amstelveen te herdenken, met dank aan Stichting Am-

stelveen Oranje. Ik hecht eraan om samen met nieuwe generaties te her-

denken. Het is een manier om met elkaar in gesprek te blijven over de 

waarden die we delen. En hoe je die gedeelde waarden overdraagt op 

nieuwe Amstelveners tegen de achtergrond van een groeiende bevolking 

en verdere internationalisering. Iedereen moet zich hier thuis kunnen voe-

len, ongeacht afkomst, achtergrond of geaardheid. Met deze gesprekken 

overbruggen we verschillen en voorkomen we dat het geschillen worden.  

  

Zoals ik bij mijn installatie al zei: als burgemeester wil ik bijdragen 

aan verbinding in onze stad. Door er te zijn als het nodig is, voor en ach-

ter de schermen. Bij feestelijke en bijzondere momenten, zoals tijdens de 

herdenking van de brand in de Urbanuskerk in september.  

  

Afgelopen maanden heb ik veel inwoners, ondernemers en organisaties le-

ren kennen en ben ik in bijna alle buurten geweest. Ook heb ik veel vrij-

willigers ontmoet die actief waren bij evenementen, in wijken, verenigin-

gen en zorgcentra. Een groot dank je wel voor al die mensen die zich met 

hart en ziel voor onze gemeenschap hebben ingezet!  



  

Tot slot, 

Een nieuw decennium is begonnen. Dit schrikkeljaar maakt dat 55 inwo-

ners voor eerst in vier jaar hun verjaardag weer op de dag zelf kunnen 

vieren. Alvast gefeliciteerd!  

 

Laten we ook dit jaar genieten van onze mooie gemeente, de kwaliteiten 

van onze voorzieningen koesteren en betrokken blijven bij elkaar en bij de 

Amstelveense samenleving.  

 

Mede namens de gemeenteraad en het college van B&W van de gemeente 

Amstelveen wens ik iedereen een gezond en voorspoedig 2020 toe!  

 

 

Amstelveen, 2 januari 2020 
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